

(a) The disputes concerning the cattle and the camels were settled by it, and that any rights that the petitioner may have had in the matters were respected;

(b) The petitioner and his brother were imprisoned as the result of sentences passed in the competent courts of the Territory;

(c) The petitioner and his brothers have never been hindered in any way in areas open for watering livestock;

2. *Advises* the petitioner that, if he wishes the Council to examine his contentions that Somalis in Dusa Mareb are ill-treated and that the Administering Authority arrests anyone speaking of human rights, he should adduce specific instances in support of them.

521st meeting,
22 March 1954.

896 (XIII). Petition from Mr. Sido Giamo Mire (T/PET.11/381)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Sido Giamo Mire concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/381, T/OBS.11/25, T/L.425),

1. *Notes* the general observations of the Administering Authority and its representative on the petition from Mr. Mohamed Barre Mohamud (T/PET.11/375), in particular that the Government of Italy has under consideration arrangements for alleviating the lot of Somali ex-soldiers who are physically unfit for employment in the War Cripples, Disabled Servicemen and Veterans Company;

2. *Notes* the observation of the Administering Authority on the present petition that the petitioner is one of those who, unfortunately, are unfit for employment in the Company;

3. *Urges* the Administering Authority to introduce as soon as possible the measures that it has in view for assisting all those who are in the same situation as the petitioner;

4. *Requests* the Administering Authority to keep the Council informed of the progress made concerning the introduction of the measures in question.

521st meeting,
22 March 1954.

Resolutions on petitions concerning the Cameroons under British administration

897 (XIII). Petition from the representatives of the Ayuk Etaiyak Union (T/PET.4/90)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the representatives of the Ayuk Etaiyak Union concerning the Cameroons under British administration, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.4/90, T/L.410),

a) Qu'elle a réglé elle-même les différends relatifs au bétail et aux chameaux en question, en respectant tous les droits que le pétitionnaire pouvait avoir en la matière;

b) Que le pétitionnaire et son frère ont été emprisonnés à la suite de condamnations prononcées par les tribunaux compétents du Territoire;

c) Que le pétitionnaire et ses frères ont toujours eu libre accès aux zones d'abreuvement du bétail;

2. *Conseille* au pétitionnaire de présenter des exemples précis pour appuyer ses plaintes, s'il désire que le Conseil examine ses allégations selon lesquelles les Somalis de Dusa Mareb sont maltraités et que l'Autorité chargée de l'administration arrête quiconque invoque les droits de l'homme.

521ème séance,
le 22 mars 1954.

896 (XIII). Pétition de M. Sido Giamo Mire (T/PET.11/381)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Sido Giamo Mire concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.11/381, T/OBS.11/25, T/L.425),

1. *Prend acte* des observations générales présentées par l'Autorité administrante et par son représentant à propos de la pétition de M. Mohamed Barre Mohamud (T/PET.11/375), et en particulier de la déclaration selon laquelle le Gouvernement italien envisage de prendre des mesures en vue d'améliorer le sort des anciens soldats somalis qui ne sont pas en état d'occuper un poste dans les services de la Compagnie des mutilés de guerre, des militaires infirmes et des anciens combattants;

2. *Prend acte* des observations de l'Autorité administrante relatives à la présente pétition et d'où il ressort que le pétitionnaire est l'un de ceux qui, malheureusement, ne sont pas en état d'occuper un poste dans les services de la Compagnie;

3. *Demande instamment* à l'Autorité administrante de mettre en vigueur, dès que possible, les mesures qu'elle envisage pour assister ceux qui se trouvent dans la même situation que le pétitionnaire;

4. *Invite* l'Autorité administrante à fournir au Conseil des renseignements sur les progrès réalisés dans l'application des mesures en question.

521ème séance,
le 22 mars 1954.

Résolutions au sujet de pétitions concernant le Cameroun sous administration britannique

897 (XIII). Pétition des représentants de l'Ayuk Etaiyak Union (T/PET.4/90)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition des représentants de l'Ayuk Etaiyak Union concernant le Cameroun sous administration britannique, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.4/90, T/L.410),